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P r o t o k ó ł   Nr XXXVI/2014 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VI kadencji 

w dniu 15 lipca 2014r. 

XXXVI nadzwyczajna  sesja  Rady  Gminy Krzeszyce  VI kadencji rozpoczęła się  o godz. 

10.00. 

 

Obrady otworzył  Przewodniczący Rady Gminy,  Pan Jan Galoński:  

- powitał radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik,   

- stwierdził prawomocność obrad – na 15 radnych w chwili rozpoczęcia obrad, obecnych 13 

radnych; w trakcie obrad przybył 1 radny. Nieobecny 1 radny.  
 

W tym punkcie Pan Wójt w imieniu swoim i Pani Dyrektor ZE w Kołczynie oraz Prezesa 

Klubu Postomia Kołczyn, serdecznie podziękował za okazaną pomoc i wsparcie przy 

organizacji VII Międzynarodowego Biegu Kołczyńskiego Pani Stanisławowi Peczkajtisowi 

i poinformował, że przekażemy jeszcze podziękowania dla sołtysów, ponieważ dzisiaj są 

nieobecni. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który przyjęto i przedstawiał się  

następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

       a/ otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej 2014r.,  

b/ emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania  

    i wykupu, 

c/ zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych 

    ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, 

d/ przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

    Wodnej w Zielonej Górze 

3. Zakończenie obrad sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad 2. 

a/  

 

W tym punkcie obrad przybył radny Pan Smolarek – obecnych 14 radnych. 

 

Pani Skarbnik – poinformowała, że wszystkie uchwały w tym punkcie są powiązane 

- wyjaśniła, że zmiana uchwały budżetowej wiąże się z przyjęciem dotacji z WFOŚ na 

usuwanie wyrobów zawierających azbest w kwocie 43695,97 zł oraz ze zmianą sposobu 

finansowania deficytu z kredytu na obligacje. Ponadto zmniejszono kwotę wydatków 

inwestycyjnych oraz kwotę finansowania ich z BGK na wartość 51 722 zł, ponieważ 
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zmniejszyła się wartość inwestycji po przetargu. Następstwem tego jest uchwała o 

zaciągnięciu pożyczki z BGK.  

 

Radny Pan Ryszard Smoliński – bierzemy więcej kredytu, czy więcej spłacamy? 

 

Pani Skarbnik – 200tys. zł  spłacamy w tym roku, natomiast 300 tys. bierzemy, 

- trzeba było zrobić Krzemów i inne rzeczy i  niestety. 

 

Radny Pan Peczkajtis – na przedostatniej sesji Pan Gondek też o swoich potrzebach 

modernizacji oczyszczalni mówił i troszeczkę czegoś nie rozumiem, bo proponuje się stawki 

ceny wody, ścieków na takim samym poziomie jak poprzednio – jeżeli są potrzeby, to trzeba 

jakiś procent podnieść. Podejrzewam, że to ma troszeczkę związek z wyborami, tak jak 4 lata 

temu z działalności gospodarczej nie podnosiliśmy, a po wyborach od razu 10% w górę. Boję 

się, że za rok Pan Gondek przedstawi tutaj kalkulację, że niestety mamy potrzeby i trzeba 

będzie wodę podnosić już nie o małe procenty. Tym bardziej, że mówiliśmy tutaj o zakupie 

agregatu. Można było o te 0,50 zł podnieść. To by było 85tys. zł i czy na potrzeby Rudnicy, 

czy na inne  by  były. Jest najłatwiej wydać obligacje, czy wziąć kredyt. Wiem, że poruszyła 

mieszkańców Malty, Dzierżązny i Marianek kwestia budowy drogi, bo nie wiem na ile to 

prawda, bo Starostwo zagroziło, że jeżeli nie wyłożymy tych pieniążków, to ta droga nie 

będzie robiona. Pan Wójt na pewno wie dobrze ze spotkania w Świebodzinie, jakie środki 

będą do pozyskiwania, że na drogi gminne tych środków za bardzo nie będzie, na powiatowe 

będą. 

 

Pan Wójt – właśnie jest odwrotnie, że na gminne teraz będzie więcej; 

- trochę nie rozumiem postawy radnego, bo  raz mówi w ten sposób a raz odwrotnie, też 

powiem, że chyba według swojej potrzeby pod kampanię i nie rozumiem takiej kampanii, bo 

to kampania negatywna; sami decydowaliście czy dać na drogę powiatową 100 tys. zł              

i wydaliście opinię, że nas na to nie stać; potem sam pojechałeś do sołtysa jednego i drugiego 

i powiedziałeś, że Wójt namawiał radnych do tego, żeby nie dać tych 100 tys. zł 

 

Radny Pan Peczkajtis – to trzeba wrócić półtora roku wcześniej, była propozycja Starostwa        

i zapytanie czy jak będą starali się o środki z tzw. ”schetynówek”, czy gmina pomoże? I jak 

sobie przypominam wtedy zadeklarowaliśmy, licząc się z tym, że może ten projekt przejdzie. 

Nie mówię o tej  ostatniej naszej dyskusji. 

 

Pan Wójt – ale chodzi o to, że wprowadzasz w błąd i to jest ta kampania negatywna. Sołtys        

z Marianek zaatakował mnie na stadionie, a to jest nieprawda. 

 

Radny Pan Peczkajtis -  ja wtedy rozmawiając z p. Szpitalnym miałem na myśli to, co 

przyobiecaliśmy półtora roku temu, mówiłem mu, żeby na spokojnie spotkać się z p. 

Dąbrosiem, z p. Wójtem. I p. Szpitalny i p. Pulkowski mieli spotkać się w urzędzie gminy       

i nie wiem, czy byli. 

 

Pani Skarbnik – przyobiecaliśmy, ale sytuacja jest jaka jest.  
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Pan Wójt – rozmawiali tylko wtedy 28.06.2014r. na stadionie i ja się zobowiązałem, że 

przeanalizujemy sytuację jeszcze raz i poproszę radnych, i to dzisiaj czynię – tylko sytuacja 

się zmieniła diametralnie w takim sensie, że poprosiłem starostów jednego i drugiego, czy nie 

jest możliwe rozłożenie na raty tych 100 tys. zł i p. Ejchart wydał pozytywną opinię – 50 

tys.zł w tym roku i 50 tys. zł w przyszłym roku i podpiszemy taką umowę. I faktycznie 

Słońsk tylko czeka, żeby zabrać środki. 

 

Pani Skarbnik – nie mówmy tak, że już dla Słońska, Słońsk nie zabierze - przyznane jest dla 

powiatu i na naszą drogę, to są projekty, to nie jest takie proste. Starostwo ewentualnie może 

zrezygnować z projektu, ale nikt nie chce rezygnować, czemu my nigdy nie rezygnujemy, 

kiedy już są środki przyznane, każdemu szkoda, czemu my nie rezygnujemy z Krzemowa. 

 

Pan Przewodniczący – największym oponentem na posiedzeniu komisji poprzednich, była 

Pani Skarbnik, b  musi swoje argumenty przedstawić, kiedy chodzi o pieniądze i p. Smolarek 

też był za tym, żeby nie dofinansowywać tej drogi, a Wójt tylko zwrócił się do radnych           

o opinię, a nie namawiał, żeby pieniędzy nie dawać. 

 

Radna Pani Olszewska – jeszcze Wójt powiedział, że jeśli odda tę inwestycję, to znów będzie 

na niego. 

 

Pan Wójt – proponuję zostawić to, ja tez jakieś słowo daję i tak jak Staszek mówił 

podpisaliśmy wstępne porozumienie o współfinansowaniu i dlatego Powiat dostał punkty za  

to i został oceniony dosyć wysoko, dlatego proszę, aby po wszystkich podpunktach 

przegłosować moją propozycję o podpisaniu umowy, że w tym roku dajemy 50 tys. zł,            

a  w przyszłym roku drugie 50 tys. zł dofinansowania dla Powiatu, żeby nie zablokować tej 

inwestycji. 

 

Radny Pan Buczkowski – ale jak gmina buduje swoją drogę, to powiat się nie dokłada. 

 

Pan Wójt – mamy informację z innych gmin, że do „schetynówek” dokłada się 10 %. 

W przyszłym okresie programowania gmina będzie mogła wystąpić do „schetynówek”, bo ten 

program jest w dalszym  ciągu; jedyna nasza droga, co spełnia warunki dofinansowania,         

to trzeba być w sieci, albo łączyć się z siecią dróg międzynarodowych i to jest droga w 

Krasnołęgu i wtedy wystąpimy do Powiatu.  

 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

 

Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXVI/215/2014 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej 2014r, którą przyjęto  jednogłośnie 

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 
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b/  

 

Wniosków i pytań nie wniesiono. 

 

  Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXVI/216/2014 w sprawi emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania  i wykupu, którą przyjęto  

jednogłośnie 

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

c/ 

 

Wniosków i pytań nie wniesiono. 

 

Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXVI/217/2014 w spraw zaciągnięcia pożyczki 

na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej, którą przyjęto  jednogłośnie 

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

d/ 

 

Wniosków i pytań nie wniesiono. 

 

Pan Przewodniczący odczytał uchwałę nr XXXVI/218/2014 w sprawie przyjęcia dotacji          

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki  Wodnej w Zielonej Górze, 

którą przyjęto  jednogłośnie 

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

 

Pan Wójt – tytułem uzupełnienia do   projektu uchwały w sprawie dotacji na usuwanie 

azbestu, poinformował, że po rozstrzygnięciu I przetargu okazało się, że niektórzy źle 

policzyli m
2
 płyt azbestowych, ponadto przeszły nawałnice przez Gminę Krzeszyce i bardzo 

dużo dachów zostało uszkodzonych i rolnicy muszą wymienić te dachy. Po I przetargu było 

ok. 44 tys. zł dotacji. Teraz ponownie jak zebraliśmy wszystkie dodatkowe potrzeby naszych 

rolników, to wyszło wiecej,  prawie na taką samą kwotę. 

 

Ponadto Pan Wójt przedstawił informacje w sprawach: 

1/ złożyliśmy wniosek do ANR w Gorzowie na budowę biologicznej oczyszczalni ścieków     

w Rudnicy, która ma kosztować ok. 146 tys. zł, z tego ASNR dofinansowuje 80% kosztów; 

wynika z tego, że mamy dołożyć 52 tys. zł własnych pieniędzy i jest to kolejne obciążenie 

naszego budżetu, dlatego, że musimy najpierw zapłacić wszystko wykonawcy, a rozliczenie      

z Agencją może być aż w grudniu 2014r. 
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Radny Pan Peczkajtis – jeżeli można, nie wiem jaka to firma wygrała na naszym terenie, bo 

na przykładzie Romka Kruszakina, jeżeli tak oni mają robić - przyjechało dwóch gości i 

gdyby nie pomoc trzech panów od właściciela, to 3 dni by się bawili z tym. 

 

Pan Wójt – ja mogę tylko powiedzieć, że praca  Romka była poza terminem – miało to być 

pod koniec sierpnia, a Romek prosił prędzej, aby przed  żniwami przykryć ten dach i dlatego 

przyjechało tylko dwóch i może dlatego były niedociągnięcia.. 

 

Radny Pan Buczkowski – na moim terenie ktoś wywiózł 2 przyczepy eternitu, czy w ramach 

tego programu można go usunąć? 

 

Pan Wójt – można, jeżeli jest na terenie. 

 

W tym punkcie obrad przybył na sesję Pan Soliński i wyjaśnił: 

- na pytanie p. Buczkowskiego poinformował, że dopiero na drugi rok może usunąć ten azbest 

w ramach programu, 

- jeśli chodzi o p. Kruszakina, to firma nie ma jeszcze podpisanej umowy, to co dzisiaj 

Państwo przegłosowali upoważnia Wójta do podpisania z tą firmą umowy na drugie zadanie     

i w drugim zadaniu jest m.in. p. Kruszakin, ale ze względu, że ten dach pokrywa też spichlerz, 

więc p. Kruszakin bardzo prosił żeby przed żniwami wykonać, bo nie ma gdzie zboża zwozić, 

no i ciężko było z tą firmą, ale jakoś udało nam się na tej zasadzie, że p. Kruszakin też 

pomoże. Na ten dzień wykonawca miał też zaplanowane prace u p. Pielicha na ul. 

Skwierzyńskiej i po prostu podzielił ludzi z tego zadania.   

 

Pan Przewodniczący prosił o rozpropagowanie wśród mieszkańców oferty pracy w TPV 

Gorzów Wielkopolski. 

Spotkanie w tej sprawie 16.07.2014r. w remizie. 

Wszystkim radnym i sołtysom zostały przekazane oferty. 

 

Radny Pan Smolarek – parę dni temu odbyło się spotkanie Komisji Sportu, na które zostałem 

zaproszony, spóźniłem się ok. 15 min. i dowiedziałem się tylko, że już dotacja została 

podzielona, przegłosowana i podano mi kwoty jakie zostały przydzielone i uważam, że 

zostały podzielone bez żadnej analizy, bo nie można w ciągu 5-10 min. dokonać analizy 

terminarza, kosztów, wydatków itd., przypatrzyć się problemom klubów – jak funkcjonują       

i jakie są ich potrzeby, 

- dotacja 12 tys. zł na II półrocze dla Rudnicy w żadnym wypadku nie wystarczy na 

funkcjonowanie Klubu, w poprzedniej rundzie było też 12 tys. zł, ale ratowaliśmy się dotacją 

z mojego zakładu pracy – tej dotacji już nie będzie, bo zakład ma zakaz finansowania klubów 

sportowych, ratowaliśmy się też tym, że zawodnicy sami płacili za wyjazdy na mecze, zakup 

sprzętu, 

- żaden klub nie jest w stanie w „A” klasie prowadzić rozgrywki, treningi, itd.; apeluję do 

Państwa radnych, aby jeszcze raz przeanalizować koszty i rozpatrzyć ten podział, 

- klub oczywiście nie podpisze takiej umowy, bo to jest podpisanie wyroku na klub  i nastąpi 

przekazanie stadionu. 
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Pan Wójt – wyjaśnił – nie ma jeszcze żadnego podziału, ponieważ zgodnie z uchwała Rady 

Gminy komisja przedstawia Wójtowi swoje propozycje, więc to są tylko propozycje,                  

a wyboru dokonuje Wójt, którego decyzja jest ostateczna i takiej decyzji jeszcze nie było, 

więc nie można mówić, że tyle przydzielono, a taki był mój cel, żeby rozbić tę dotację           

na I półrocze i na II, żeby zobaczyć w których klasach znajdą się w II półroczu poszczególne 

zespoły.  

 

Radny pan Małaczyński –  jako działający w Komisji Sportu troszeczkę mam inne sugestie i 

inne wiadomości: - jako przewodniczący komisji będę się starał, aby stawiać na naszą 

młodzież i uczyć nasze dzieci od podstaw. Byłem sceptykiem co do zatrudniania zawodników 

spoza gminy Krzeszyce, którzy przemieszczają się z klubu do klubu za wynagrodzenie i cały 

problem polega na tym, że fundusze którymi gmina dotuje klubu sportowe mają być 

zaangażowane w rozwój naszej młodzieży i naszych dzieciaków. W Krzeszycach i w 

Kołczynie 90% grających, to są nasi mieszkańcy. W Rudnicy troszeczkę sytuacja jest inna. 

główną podstawą do zróżnicowania tych dotacji był remont szatni w Krzeszycach – brak 

toalet, cieknący dach; Pogoń uzyskała sponsora na częściowy remont i ja się przychyliłem     

do tego, żeby przyjąć większą dotację, aby wspomóc ten remont; tak samo było z Kołczynem, 

aby wspomóc sponsora w zakupie kosiarki.     

 

Pan Smolarek – tak nie można, kosztem podstawowej działalności Klubów finansować 

remonty i inwestycje. To są pieniądze przeznaczone na bieżącą działalność.    

 

Pan Wójt – przede wszystkim zwróćcie uwagę, że jest to dofinansowanie , a nie finansowanie, 

dlatego rolą klubów jest też zdobywanie sponsorów i trzeba szanować tych sponsorów, 

- zgodnie więc z uchwałą jeszcze nie dokonałem wyboru ofert, przeanalizuję jeszcze raz 

wszystkie za i przeciw i podejmę decyzję; jeden wniosek mam na przyszłość, że będę 

powoływać komisję, aby zainteresowane klubu nie miały w niej swoich członków, czyli tzw. 

neutralnych i tak chyba będzie lepiej. 

 

Radny Pan Smoliński Ryszard – zgłosił, że szambo przy Sali w Przemysławiu zdaniem 

naszym  jest nieszczelne, pęknięte – świadczy o tym fakt, że z zestawień wodomierzy wynika, 

że nieczystości przybyło 2 kubiki, a w rzeczywistości przybyło 4; po drugie naszym zdaniem, 

to szambo jest źle zamontowane, ponieważ projektant przewidział szambo o pojemności         

8 tys. litrów, jest chyba zamontowane 9 tys., a pozwala nam się wypompować tylko 4 tys. 

litrów, ten problem był zgłaszany, minie gwarancja i zostaniemy z problemem. 

 

Pan Wójt – był przegląd gwarancyjny i jest napisany protokół , w którym o szambie jest 

wszystko napisane. Będzie próba szczelności i zostało to zgłoszone przez Panią Sołtys      

będzie to wykonywane, jeśli okaże się, że szambo jest pęknięte jak i  inne usterki. 

 

Pan Przewodniczący – pozostała nam jeszcze do przegłosowania sprawa drogi w Mariankach 

i kto jest za propozycją pana Wójta,  
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- propozycję Pana Wójta, aby w tym roku w ramach dofinansowania modernizacji drogi          

w Mariankach przekazać dla powiatu 50 tys. zł i na drugi rok 50 tys. zł przyjęto  

12 głosami za propozycją, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się od głosu. 

 

Pan Przewodniczący podziękował radnym za owocną dyskusję i dokonał zamknięcia obrad 

sesji Rady Gminy Krzeszyce w dniu  15 lipca 2014r. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

……………………………….. 

/Maria Parchimowicz/ 

 

 

 

 

 

 

 


